
REACTIES EN RECENSIES

, de medeling dat Scholten met In 't Veld de principiële bezwaren tegen de
Unie inbracht in de tweede vergadering. Scholten leverde daar dus het
bewijs dat de keuze van Donner, zowel als mijn goedkeuring, terecht was.
Hij was een goede rechter. Ik kende Scholten en had groot vertrouwen in
hem, evenals Donner. Nu stelt Dr. de Jong overleg van mij met Donner
over benoeming van een lid uit gereformeerde kring voor als een kwalijke
zaak, terwij I het m.i. bij zonder voor de hand lag.

Jammer dat Dr. de Jong niet vermeldt wie die vriend van De Quay was
die Mgr. Hendrikx heeft aanbevolen. Was het de heer Dassen of misschien
prof. Sassen? Gezien het grote aantal katholieke leden van de Unie waren
twee katholieke leden van de commissie niet overdreven in een commissie
van acht leden.

Ook vandaag zeg ik nog dat de samenstelling van de commissie als
geheel in januari 1946 geen aanleiding behoefde te geven tot verdenking
van eenzijdigheid of erger nog, van gericht te zijn op vrijspraak van het
Driemanschap alvorens men met het onderzoek was begonnen.

2) De wens van Schermerhorn inzake het resultaat van het onderzoek.
Hiermee kom ik op een punt van bijzonder ernstige kritiek op de studie van
Dr. De Jong. Waar haalt hij zijn kennis vandaan omtrent mijn wensen
inzake het resultaat van het te ondernemen onderzoek? Zijn stelling dat de
functie van de commissie zou zijn, zo mogelijk een situatie te scheppen,
waarin Einthoven, Homan en De Quay weer op hoge posten benoemd
konden worden, is niets anders dan een insinuatie, die met wetenschappe-
lijk onderzoek niets te maken heeft. Deze stelling zuigt Dr. De Jong uit zijn
niet-historische duim.

Bij mij leefde noch de behoefte, noch de wens de heren in belangrijke
functies te doen benoemen. Het tegendeel blijkt uit de feiten. Dr. Drees en
ik vonden in juni 1945 De Quay als demissionair minister van Defensie
met Mr. Meynen als secretaris-generaal van dat departement. Het was
wenselijk voor continuïteit i.z. kennis en ervaring met dat moeilijke
departement waarin ook het Militair Gezag werkte, te zorgen. Wat zou
gemakkelijker geweest zijn dan De Quay over te nemen? N och Drees, noch
ik was bereid De Quay te aanvaarden. In plaats daarvan heb ik een bijna
onbehoorlijke druk op Meynen uitgeoefend om hem te bewegen het
ministerschap van Defensie te aanvaarden in plaats van terug te keren naar
de Amsterdamse industrie. Homan hebben wij geheel links laten liggen,
waarover hij mij persoonlijk later bittere verwijten heeft gemaakt. Eintho-
ven is in zijn politie-vak gebleven en wel bij de BVD. Ik herinner mij niet
wanneer hij daarvan hoofd is geworden. Dat was in ieder geval een in het
verborgene werkende dienst en geen eclatante functie.

Concluderend acht ik het het meest waarschijnlijk, dat de historicus De
Jong, schrijvend in 1972, zich heeft laten leiden door de indruk, die de
lotgevallen van menige Nederlander maakten, wiens houding tijdens de
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